
Skolebestyrelse 

Østervangsskolen og Vor Frue Skole 

Tirsdag d.21/9 2021  
Kl 18-21 på Østervangsskolens lærerværelse 
Referent: Kasper 

(Referat sendes til deltagerne og lægges på skolernes hjemmeside  
Deltagere/inviterede:  

Susana Pajares Tosca, Janni Hansen, Andreas Malmmose Johansen, Mette Trebbien Rønne Pedersen, Lisbeth 

Rosenørn, Iben Nybjerg, Christian Hjortgaard, Sofie Østergaard Bagge, Christian Trolle Andersen, Lone Feld, 

Frank Hyldal, Lucas Tosca Selmer 9.M, Nathali Melkendy Akbas 7.M, Lasse Frendrup, Vibeke Pakkenberg, Sofie 

Frost Bondorf, Nini Vilhelmsen, Anders Ramsing, Kasper Broeng, Esben Ro Egebo Buhl. 
Afbud: Nini, Susana Tosca, Lisbeth 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Dagsorden 

    Kl. Punkt Referat Opfølgning 



1 18.00 Dagsorden og godkendelse af referat fra 
sidste møde 

Mødet blev indledt med en præsentationsrunde, da 

skolens elevrådsrepræsentanter var deltagende for 

første gang.   

 

2  Hvem skriver og sikrer udsendelse af 
Forældreinfo? 

Mette skriver på FB  

3  Elevråd 1) Ønske fra elevrådet om at Hallen skal være åben i 

pausen.  

2) El-stikkene i klasserne er gamle og flere steder 

fungerer de ikke ordentligt.  

3) Fokus på hygiejne i idrætsbadene. Mobbe og 

sæbedispensere kunne være en løsning. Endvidere 

er der et ønske om, at der bliver sat forhæng op i 

badene hos pigerne.    

 

Ad1) Dette vil ledelsen tage med sig, og se om der 

kan findes en løsning.  

Ad2) Der er ved at blive udskiftning af 

stikkontakterne, så der er gang i en proces.  

Ad3) Dette er et fokus i bestyrelsen, men de 

konkrete forslag om at bestille mobber til badene 

bliver indkøbt asap.    

Desuden er der indkøbt forhæng til pigerne, som vil 

blive hængt op i den nærmeste fremtid.   

Fra elevrådet anbefales det, at der ikke indkøbes 

forhæng til drengene, da vurderingen her er, at de 

ville blive ødelagt hurtigt.  

Der er endvidere planer om et musikskab til 

omklædningsrummene.   

 

Sager 

    Kl. Punkt Referat Opfølgning 

4 18.15 Beslutning vedr. elevplaner 

 Den politiske aftale vedr. øgede 

frihedsgrader muliggør i skoleåret 2021/22 

at fravige kravet om elevplaner. I aftalen 

 Der udarbejdes Elevplaner i Skoleportalen for 

elever i 0.-7. klasse, vækst, modtageklasser 

og gruppe O 

 I 8.-9. klasse anvendes UPV samt 

  



præciseres det på samme tid, at der er en 

klar forventning om, at skolerne fortsat 

forholder sig løbende til elevens udvikling 

og trivsel.  

karakterblade. 



5 18.25 Idræt – status fra arbejdsgruppen 

 Arbejdsgruppen giver status for sit 

arbejde. 

 Arbejdsgruppen har ikke været samlet siden 

sidst.  

 Der er ønske om at inddrage 

elevrådet/eleverne med nogle spørgsmål ift. 

omklædningsrummene.  

 Spørgsmålene sendes til Kasper, som 

bringer dem videre til elevrådet.  

 

6 18.30 Østervangscenteret 

 AR orienterer om Status for projekt 
omkring Østervangscenteret 

 Der er nedsat en ekspertgruppe som bl.a. 
Anders er en del af.  

 Der er tale om en fornyelse og en 
bygningsfortætning i området 

 Der er bl.a. forslag om et kys og kør på 
Astersvej, samt et ønske om ændre på 
skolens indgangsparti. 

 Ét af de spændende tiltag er etablering af en 
musik-pavillion og mere luft og lys i den 
nuværende klubgård.  

 Der er pt. 3 forskellige udspil ift. konkrete 
planer.  

 Tidshorisonten for det samlede projekt er 
endnu ikke kendt.  

 

7 18.45 Dagligleder / mellemtrinsleder 

 Der skal ansættes ny leder der dels skal 
være daglig leder på Vor Frue Skole og 
dels skal være leder af mellemtrinnet på 
Østervangsskolen.   

 Orientering om ansættelsesprocedure 

 Deltagelse i ansættelsesudvalg. 

Kommer i genopslag 

 De pågældende datoer for 

ansættelsessamtaler er derfor udsat.  

 

8 18.50 Trafik. 

 Situationen omkring Astersvej er fortsat 
problematisk 

 Der er arbejde i gang omkring 
Østervangscenteret jf. ovenfor 

 Forslag om at bestyrelsen udnævner en til 
at være opsøgende omkring skiltning og 
beslutningsanledninger 

 Der har været stort fokus fra skoleårets start. 

Dette fra lærere, forældre og politi med fokus 

på den trafikale situation ved Astersvej.  

 Henvendelse fra forælder, som har lavet en 

politianmeldelse vedr. trafiksituationen.  

 Susana har kontakt til en forælder fra skolen, 

som evt. kunne have interesse i at arbejde 

ST 



 for at styrke trafiksituationen omkring skolen.  

 Forældrerepræsentanterne undersøger 

imellem sig, om de vil have posten med 

særligt fokus på trafik. Såfremt der ikke er 

nogen fra bestyrelsen der melder sig, gives 

der mandat til at Susana kontakter den 

interesserede forælder.  



9 19.00 Forældreseminar 

 Tilbagemelding fra seminaret. 
Udsat  

10 19.25 Henvendelse fra forældre i 4. klasse. Se bilag. 

 Drøftelse af henvendelse fra forældre i 4. 
klasse vedr. undervisningsmiljøets fysiske 
rammer. 

 Henvendelsen er relevant og bestyrelsen 
kvitterer for modtagelsen.  

 Bestyrelsen drøftede de konkrete punkter. 

 Desuden affødte henvendelsen en bredere 
drøftelse af skolens fysiske rammer og 
undervisningsmiljøet generelt set.   

 Der er sat gang i flere indsatser, for at 
forbedre de pågældende punkter.   

 Skolens ledelse vil formulere et svar udkast 
på forældrehenvendelsen   

 Drøftelse om kulturen bl.a. eleverne ift. at 
passe på skolens fysiske rammer. Dette er 
en indsats elevrådet og skolens ledelse vil 
påbegynde i fællesskab.  

 Der er en vis økonomi i 
vedligeholdelsespuljen, som kan bringes i 
spil.  

Svar til 
forældre 

11 19.55 Høring vedrørende budget:  

 Høringen af budget 2022 er gået i gang. 

Høringsperioden løber frem til 29. 

september 2021.  

 Høringsmaterialet kan man finde på 

kommunens hjemmeside på 

 www.roskilde.dk/budgethoering2022 

 Budget uden de store besparelser og 
investeringer. Ingen produktivitetsreduktioner 

 Der er samtidig ikke lagt op til yderligere 
investeringer.  

 10 mil pulje ift. renovering fortsætter i 
kommende år.  

 Bestyrelsen giver ledelsen og formanden 
mandat til at formulere et høringssvar.  

 

 

Orientering 

    Kl. Punkt Referat Opfølgning 

12 20.15 Formanden  

 SFO princip 

Udsættes til næste møde.   

13 20.30 Skoleledelsen 

  

 Ny pædagog ansat på VFS 

 Naturfagslærer ansat på ØST 

 Præsentationsfilm af Østervangsskolen er 

under udarbejdelse. 

 

http://www.roskilde.dk/budgethoering2022


 Der er etableret en fotobank, med 

professionelle billeder  

 Der er udarbejdet en ny skolestartsfolder, 

som bl.a. vil blive delt ud til 

informationsaftenen.    

 Nye retningslinjer for Corona ift. hvem som 

bliver hjemsendt og ift. smitteopsporing.  

 Der afholdes info-møder for eventuelt 

kommende nye elever. Der er sammensat et 

spændende og alsidigt program med 

aktiviteter og rundvisninger.  

 Bred opbakning til Juniortalent-forløb og 

Praksistalent på 8. årgang.    

14 20.50 Meddelelser fra andre  Lukket punkt   

15 20.55 Eventuelt  Der er evt. et problem med ventetiden på 

køen i kantinen? Kasper undersøger     

 Snus og rygning spørgsmål til dette. Forslag 

om at tage det op på et kommende 

bestyrelsesmøde, da der også politisk er 

kommet nye melding omkring rygning i 

arbejdstid.  

 Ønske om tilbagemelding på, om der er 

ressourcer til åbning i hallen i pauserne.  

 

 

 
 


